
Protokoll

Kommunfullmäktige
2018-11-28

1



Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-11-28

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Grand Hotel, Alingsås Paragrafer §§202-212
kl. 18:00-18:50

Beslutande Kristina Grapenholm (L) (ordförande)
Birgitta Carlsson (S) (vice ordförande)
Per-Gordon Tranberg (M) (2:e vice ordförande)
Pär-Göran Björkman (S)
Maria B Nilsson (S)
Ulf Carmesund (S)
Anton César (S)
Leif Hansson (S)
Anita Hedén-Unosson (S)
Karin Johansson (S)
Birgitta Larsson (S)
Anders Sandberg (S)
Camilla Stensson (S)
Simon Waern (S)
Daniel Filipsson (M)
Micaela Kronberg Thor (M)
Thorsten Larsson (M)
Magnus Linde (M)
Eva-Lotta Pamp (M) §202, §§204-212
Karin Schagerlind (M)
Daniél Nordh (C)
Karl-Johan Karlsson (C)
Susanna Nerell (C)
Thomas Pettersson (C)
Ali Said (C)
Stefan Bedö (L)
Anita Brodén (L)
Jan Kesker (L)
Marie Mjörnvik (L)
Agneta Grange Petrusson (SD) §202, §§204-212
Boris Jernskiegg (SD) §202, §§204-212
Glenn Pettersson (SD)
Zandra Pettersson (SD)
Otto Stryhn (SD) §202, §§204-212
Niklas Hellgren (KD)
Lady France Mulumba (KD)
Kent Perciwall (KD)
Stefan Svensson (KD)
Stina Karlsson (V)
Martin Lindberg (V)
Tony Norman (V)
Anna Hansson (MP)
Christian Wiberg (MP)
Britt-Marie Kuylenstierna (MP)
Micaela Johansson (S)  ersätter Maria Katris (S)
Moheeb Youda (S)  ersätter Björn Wallin Salthammer (S)
Daniel Ringström (M)  ersätter Jonathan Bessou (M)
Philip Perdin (M) §203 ersätter Eva-Lotta Pamp (M) pga jäv
Carl Adamsson (C)  ersätter Ing-Britt Johansson (C)
Holger Andersson (L)  ersätter Jens Christian Berlin (L)
Lars-Olof Jaeger (SD)  ersätter Gunilla Gomér (SD)

2



Protokoll
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Jan Gustafsson (V)  ersätter Vanja Larsson (V)

Övriga deltagare Anneli Schwartz (tf kommundirektör)
Anci Eyoum (kommunsekreterare)

Utses att justera Anita Brodén (L)
Leif Hansson (S)

Justeringens plats och 
tid

Rådhuset, Alingsås ,  2018-12-03   11:00

Sekreterare ......................................................................................................
Anci Eyoum

Ordförande ................................................……………………………………….
Kristina Grapenholm (L)

Justerande ................................................……………………………………….
Anita Brodén (L) Leif Hansson (S)

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2018-11-28
Datum för anslags 
uppsättande

2018-12-03 Datum för anslags 
nedtagande

2018-12-27

Förvaringsplats för 
protokollet

Rådhuset, Alingsås

Underskrift .................................................
Anci Eyoum
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§ 202 Turordning för ersättares inkallande i styrelser och nämnder 2019-2022

§ 203 Förfrågan om kommunal borgen från Ömmern- Östra Nedsjöns fiber 
ekonomiska förening

§ 204 Begäran om extra anslag med anledning av extra kostnader för 
vinterväghållning

§ 205 Genomförande handlingsplan Effekt # 6.0 - Samla kommunens 
stödfunktioner

§ 206 Gräfsnäsparken - överflyttning av huvudmannaskap

§ 207 Svar på motion angående framtagande av en bevarande- och 
utvecklingsplan för Alingsås innerstad- Simon Waern

§ 208 Svar på motion angående terapihundar inom äldreomsorgen - Agneta 
Grange Petrusson (SD)

§ 209 Svar på motion angående vårdhundar inom äldreomsorgen - Agneta Grange 
Petrusson (SD)

§ 210 Svar på motion om riktlinjer och handlingsplan för alkohol och droger för 
förtroendevalda politiker - Anna Hansson (MP)

§ 211 Svar på motion om kunskap i ett globaliserat informationssamhälle - Ulf 
Carmesund (S) och Leif Hansson (S)

§ 212 Meddelanden
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§ 202  2018.497 KS  

Turordning för ersättares inkallande i styrelser och nämnder 2019-2022 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
I första hand inträder ersättare från det egna partiet. Därefter skall följande regler gälla för 
ersättarnas inkallande i tjänstgöring:
 
För ledamot tillhörande parti inträder ersättare enligt denna turordning
 
 
S                 MP             V                 L                 C                M                KD              SD
 
 
M                KD              C                L                 S                 MP             SD              V
 
 
C                L                 M                KD              MP             S                 V                SD
 
 
L                 C                M                KD              MP             S                 V                SD
 
 
SD              KD              S                 MP             V                 C                L                 M

KD              M                C                L                 S                 MP             SD              V

 
V                 S                MP             L                 C                M                KD              SD

 
MP             S                V                 L                 C                M                KD              SD
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§ 203  2018.368 KS  

Förfrågan om kommunal borgen från Ömmern- Östra Nedsjöns fiber 
ekonomiska förening 

Ärendebeskrivning
Ömmern-Östra Nedsjöns fiber ekonomiska förening inkom den 29 maj 2018 med en 
förfrågan om kommunal borgen till kommunen. I ansökan framkommer att den ekonomiska 
föreningen anlägger fiberkommunikation i Alingsås kommun och Bollebygds kommun. 
Arbetet påbörjades under hösten 2017 och är färdigställt till 35 procent. Projektet omfattar 
potentiellt strax över 1 000 fiberanslutningar. I samband med en potentiell fördyring av 
fiberbygget undersöker föreningen möjligheter att finansiera fördyringen om ungefär 3 mnkr. 
Anledningen till fördyringen är enligt den ekonomiska föreningen den stora förekomsten av 
svåra eller mycket svåra markförhållanden i delar av området. Den ekonomiska föreningen 
skriver i sin ansökan att exakt hur mycket budgeten blir överskriden i slutändan är omöjligt att 
säga idag beroende på att markförhållandena inte är kända fullt ut förrän hela entreprenaden 
är slutförd, samt avhängigt antalet hushåll som väljer att ansluta sig. I samband med detta 
ansöker föreningen om kommunal borgen från Bollebygds kommun och Alingsås kommun 
om sammantaget 3 mnkr.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 oktober 2018 lämnat följande yttrande:
Riktlinjer för kommunal borgen återfinns i ”Finansriktlinjer för Alingsås kommunkoncern”, 
antagna av kommunfullmäktige den 29 november 2017, § 233. Kommunfullmäktige beslutar 
om alla borgensåtaganden.

Ett kommunalt borgensåtagande är ett stöd från kommunen som syftar till att stödja en icke 
kommunal verksamhet. Detta innebär att verksamheten ska vara inom ramen för den 
verksamhet som kommunen själv kan bedriva, dvs. inom den kommunala kompetensen. 
Hänsyn måste också tas till kommunallagens bestämmelser mot gynnande av enskild 
person/verksamhet, dvs. ett tydligt och uttalat allmänintresse samt uttalad nytta för 
kommunmedlemmarna måste föreligga för att övervägande av borgensbeslut ska kunna 
aktualiseras. En kommunal borgen garanteras ytterst av den grundlagsfästa kommunala 
beskattningsrätten av sina medlemmar. Detta innebär bland annat att sedvanliga 
marknadsmässiga förhållanden åsidosätts då kommunal borgen beviljas. Skälen till ett 
sådant beslut måste därför vara tydliga. Det framgår av riktlinjerna att kommunal borgen 
emellertid ska tillämpas restriktivt.

Alingsås kommun har de senaste åren avslagit de ansökningar om kommunal borgen samt 
ansökningar om förlängning av kommunal borgen som har inkommit.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att ansökan om kommunal borgen från 
Ömmern-Östra Nedsjöns fiber ekonomiska föreningen ska avslås då antagna riktlinjer 
tydliggör att kommunal borgen ska tillämpas restriktivt. Vidare anser 
kommunledningskontoret att ansökan inte gäller en verksamhet som bidrar till väsentlig nytta 
för kommunens invånare, utan gynnar enbart de invånare som berörs inom det geografiska 
område där fiberbyggnationen sker.
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Ekonomisk konsekvens:
Om kommunen skulle bevilja den aktuella ansökan om kommunal borgen innebär det att 
kommunen står en risk att få ta en kostnad motsvarande borgensåtagandet. I regel så kräver 
banker en proprieborgen från kommunen när det gäller ett borgensåtagande mot en 
ekonomisk förening. Detta innebär att borgenären då kan kräva borgensmannen direkt utan 
att ens kräva gäldenären då skulden räknas som borgensmannens egna.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 12 november 2018, § 195.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Ansökan om kommunal borgen avslås.

Jäv
Eva-Lotta Pamp (M), Agneta Grange Petrusson (SD), Boris Jernskiegg (SD) och Otto Stryhn 
(SD) deltar ej i handläggning och beslut på grund av jäv.

Expedieras till 
Ömmern- Östra Nedsjöns fiber ek.fören.
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§ 204  2018.413 KS  

Begäran om extra anslag med anledning av extra kostnader för 
vinterväghållning 

Ärendebeskrivning
Tekniska nämnden beslutade vid sitt sammanträde den 16 juni 2018, § 51 att begära 
tilläggsanslag om 500 tkr avseende budgetåret 2018. Begäran är ställd till kommunstyrelsen.

I underlag till beslut beskrivs den gångna vintern 2017/2018 som mer kostsam än ett 
normalår. Fler snöfall samt återkommande behov av halkbekämpning har medfört högre 
kostnader än tidigare år. De högre kostnaderna har till viss del kompenserats av högre 
intäkter. Resterande merkostnad bedöms kunna återhämtas genom en minskning av 
planerade driftåtgärder inom övriga områden inom nämndens ansvarsområde. Nämnden gör 
dock bedömningen att reducerat drift- och underhåll får en negativ inverkan på den 
långsiktiga skötseln av gatumarken och att ett tilläggsanslag är önskvärt.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 oktober 2018 lämnat följande yttrande:

En nämnds ekonomiska anslag regleras av kommunens ekonomistyrprinciper som antogs av 
kommunfullmäktige den 13 december 2017, § 251.

Av dessa framgår att det är kommunfullmäktige som fastställer den budget inom vilken 
verksamheten ska bedrivas och alla kostnader täckas.

I kommunens antagna ekonomistyrprinciper framgår att en nämnd inte får förbruka mer 
resurser än vad den blivit tilldelad. Skulle detta trots allt ske ska nämnden täcka underskottet 
inom två år. Därtill framgår följande:

”Beredskap för kostnadsavvikelser mot budget och oförutsedda utgifter ansvarar nämnden 
för genom omprioriteringar och omfördelningar inom tilldelad budget”.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 12 november 2018, § 196.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Thomas Pettersson (C).
 
Yrkande
 
Thomas Pettersson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Tekniska nämndens begäran om extra anslag uppgående till 500 tkr för budgetåret 2018 
avslås.

Expedieras till 
TN
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§ 205  2018.303 KS  

Genomförande handlingsplan Effekt # 6.0 - Samla kommunens 
stödfunktioner 

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 14 juni 2017, § 142 om den politiska handlingsplanen 
Effekt. Kommunstyrelsen beslutade den 11 september 2017, § 159 om genomförandeplan 
av handlingsplanen.

Enligt handlingsplanen och genomförandeplanen har kommunledningskontoret i uppdrag att 
samla kommunens stödfunktioner i form av controllers, HR-strateger, kommunikatörer och 
nämndsekreterare under år 2018. Kommunstyrelsen beslutade den 28 maj 2018, § 93 att 
senarelägga uppdraget att samla och centralisera personal inom yrkeskategorierna HR-
strateger, kommunikatörer och nämndsekreterare.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 6 november 2018 lämnat följande yttrande:

Under hösten 2017 genomfördes en genomlysning av förutsättningarna för att samla 
samtliga nämndsekreterare enligt handlingsplan Effekt. Genomlysningen innebar bland 
annat intervjuer med samtliga förvaltningschefer. Av genomlysningen framkom att det var 
komplext att samla stödfunktionen nämndsekreterare i Alingsås kommun. Samtliga 
nämndsekreterare/förvaltningssekreterare har flera olika arbetsuppgifter i sina tjänster, där 
sekreterarskapet rör sig om mellan 10 – 25 procent av en heltidstjänst. Att då centralisera 
stödfunktionen nämndsekreterare skulle innebära att funktionen skulle innehas av ett stort 
antal individer med behov av ytterligare arbetsuppgifter centralt. Det skulle i sin tur innebära 
att förvaltningarna får rekrytera ny personal för att sköta resterande arbetsuppgifter som 
nämndsekreterare/förvaltningssekreterare har utfört utöver sekreterarskapet. Inget av detta 
skulle generera kostnadsbesparingar. Alternativet skulle innebära ökad administration för 
såväl den centrala organisationen/enheten som för förvaltningarna.

Sedan våren 2018 är enheten för juridik, kansli och upphandling på kommunledningskontoret 
bemannad med två kanslistrateger. Kanslistrategerna har sedan hösten 2018 uppdraget att 
samordna och följa ärendehanteringen på kommunledningskontoret, men även den 
kommunövergripande ärendehanteringen. Strategerna arbetar nära tillsammans med 
kommunsekreterare, och har möten månadsvis med samtliga 
nämndsekreterare/förvaltningssekreterare vid förvaltningarna för att kvalitetssäkra 
processerna.

Under hösten har en ärendehandbok samt kommungemensamma regler för tjänsteskrivelser 
och regler för protokollskrivning tagits fram. Dokumenten kommer att underlätta arbetet med 
att leda och samordna nämndprocessen. Förutom att följa ärenden kommer 
kanslistrategerna arbeta med uppföljning och stöd av fattade beslut för att säkerställa 
verkställighet.
Kommunstyrelsen har behandlat ärende 12 november 2018, § 197.
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Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Den del i handlingsplan Effekt # 6 som rör nämndsekreterare genomförs ej.
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§ 206  2018.412 KS  

Gräfsnäsparken - överflyttning av huvudmannaskap 

Ärendebeskrivning
I syfte att samla det övergripande ansvaret för all markskötsel och skötseln av de 
kommunala lekplatserna till endast en nämnd, föreslog tekniska nämnden den 19 juni 2018, 
§ 49 till kommunfullmäktige att huvudmannaskapet, jämte driftbudget, för Gräfsnäsparken 
flyttas från kultur- och fritidsnämnden till tekniska nämnden från och med den 1 april 2019.

Kommunfullmäktige tog den 26 november 2014, § 149 beslut om att ansvarsfördelningen för 
Gräfsnäs Slottspark skulle ändras och att kultur- och fritidsnämnden skulle vara ansvarig för 
den överordnade verksamheten i Gräfsnäs Slottspark. Fram till den 31 december 2014 var 
samhällsbyggnadsnämnden huvudman för Gräfsnäsparken. Markskötseln utfördes av 
tekniska förvaltningens park- och naturavdelning på uppdrag av samhällsbyggnadsnämnden.

Den 1 januari 2015 gick huvudmannaskapet för Gräfsnäs Slottspark över till kultur- och 
fritidsnämnden från samhällsbyggnadsnämnden, efter att en överenskommelse slutits mellan 
de båda nämnderna. Mellan åren 2015 och 2017 sköttes Gräfsnäs slottspark av Föreningen 
Gräfsnäsparken genom en överenskommelse mellan kultur- och fritidsnämnden och 
Föreningen Gräfsnäsparken. Denna överenskommelse avslutades den 31 december 2017. 
Kultur- och fritidsförvaltningen genomförde under hösten 2017 en entreprenadupphandling 
av skötseln av Gräfsnäs Slottspark, vilken började gälla den 1 januari 2018. Samma 
entreprenör som sköter den norra kommundelens parkmark åt tekniska nämnden sköter 
Gräfsnäsparken åt kultur- och fritidsnämnden.

Under 2018 bedriver Gräfsnäs slottspark ideell förening, på uppdrag av kultur- och 
fritidsnämnden (beslut den 18 december 2017, § 90) övrig verksamhet i parken som inte rör 
frågor om markskötsel. Sådan verksamhet har exempelvis inneburit ansvar för uthyrning och 
öppethållande av slottsruinen, guidade visningar och på det stora hela ansvara för 
värdskapet på plats. Denna överenskommelse kommer att förnyas inför år 2019.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 6 november 2018 lämnat följande yttrande:

I beslut från tekniska nämnden den 19 juni 2018, § 49 och beslut från kultur- och 
fritidsnämnden den 22 oktober 2018, § 57 framgår det att båda nämnderna ställer sig 
positiva till en flytt av huvudmannaskapet från kultur- och fritidsnämnden till tekniska 
nämnden. Kultur- och fritidsnämnden behåller i och med förslaget verksamhetsansvaret för 
den fritids- och kulturverksamhet som bedrivs i parken. Detta anser nämnden är positivt då 
möjligheterna att fortsätta med arbetet att marknadsföra och utveckla Gräfsnäsparken som 
rekreations- och turistdestination kan fortgå. En flytt av huvudmannaskapet innebär att 
tekniska nämnden kommer, utöver skötselarbetet, att vara ansvarig för uppföljnings-, 
planerings- och utvecklingsarbete för Gräfsnäsparken, fastigheterna Gräfsnäs 1:19 och 
Gräfsnäs 1:22. Skötselarbetet för parken följer den skötselplan som antogs av 
kommunfullmäktige den 16 juni 2010, § 112.
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Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 12 november 2018, § 198.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Pär-Göran Björkman (S).
 
Yrkande
 
Pär-Göran Björkman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

1. Huvudmannaskapet, jämte driftbudget, av Gräfsnäsparken flyttas över från kultur- och 
fritidsnämnden till tekniska nämnden (från och med den 1 januari 2019 kommer tekniska 
nämnden och nuvarande samhällsbyggnadsnämnden att utgöra nya 
samhällsbyggnadsnämnden) från och med den 1 april 2019.

2. Kultur- och fritidsnämnden behåller i och med förslaget verksamhetsansvaret för den 
fritids- och kulturverksamhet som bedrivs i parken, samt utvecklingen av Gräfsnäsparken 
som rekreations- och turistdestination.

Expedieras till 
KFN, TN
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§ 207  2017.436 KS  

Svar på motion angående framtagande av en bevarande- och 
utvecklingsplan för Alingsås innerstad- Simon Waern 

Ärendebeskrivning
Simon Waern (S) har till kommunfullmäktige den 14 juni 2017, § 157 lämnat en motion om 
framtagande av en bevarande- och utvecklingsplan för Alingsås innerstad.

Motionären föreslår följande:
Alingsås kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att i samband med 
bearbetningen av förslaget till ny översiktsplan även ta fram ett tematiskt tillägg till 
densamma i form av en bevarande- och utvecklingsplan för innerstaden.

Kommunstyrelsens arbetsutskott har den 16 augusti 2017, § 133 remitterat motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 1 november 2018 lämnat följande yttrande:
 
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet den 23 april 2018, § 58 med förslaget att 
motionen anses besvarad med samhällsbyggnadsnämndens yttrande. I sitt yttrande anger 
samhällsbyggnadsnämnden att det vore lämpligt att parallellt med förslag om antagande av 
översiktsplanen, skriva fram ett ärende att FÖP Stadskärnan med bilagor fortsätter att gälla, 
till dess nytt bevarande-och utvecklingsprogram för stadskärnan finns antaget av 
kommunfullmäktige.

Kommunledningskontoret anser att motionen belyser en viktig fråga. Av beslutet i 
kommunfullmäktige den 31 oktober 2018, § 182 framgår att FÖP stadskärnans 
förutsättningar och utgångspunkter samt planförslag och konsekvenser kvarstår som 
kunskapsunderlag till dess att nya fördjupningar antas. Det finns ett behov att ta fram nya 
fördjupningar, eftersom de är viktiga stödverktyg vid handläggning av bygglovsärenden. 
Kommunledningskontoret anser att motionen ska bifallas men att uppdraget skrivs om, då ny 
översiktsplan redan är beslutad.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 12 november 2018, § 199.
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Anförande
 
Anförande hålls av Simon Waern (S), Karl-Johan Karlsson (C), Boris Jernskiegg (SD), Stefan 
Svensson (KD), Pär-Göran Björkman (S) och Holger Andersson (L).
 
Yrkande
 
Karl-Johan Karlsson (C), Boris Jernskiegg (SD), Stefan Svensson (KD), Pär-Göran Björkman 
(S) och Holger Andersson (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

1. Motionen bifalls.

2. Kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att ta fram en bevarande- 
och utvecklingsplan för innerstaden.

Expedieras till 
SBN
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§ 208  2016.768 KS  

Svar på motion angående terapihundar inom äldreomsorgen - Agneta 
Grange Petrusson (SD) 

Ärendebeskrivning
Agneta Grange Petrusson (SD) har till kommunfullmäktige den 30 november 2016, § 258 
lämnat en motion om terapihundar inom äldreomsorgen. Kommunstyrelsens arbetsutskott 
har den 14 december 2016, § 244 lämnat den till kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunledningskontoret har remitterat motionen till vård- och äldreomsorgsförvaltningen för 
yttrande den 8 september 2017.

Motionären föreslår följande:

Kommunfullmäktige ger vård- och äldreomsorgsnämnden i uppdrag att utreda hur en 
verksamhet med terapihundar skall kunna inrättas inom den kommunala äldreomsorgen i 
Alingsås.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 1 november 2018 lämnat följande yttrande:

Vård- och äldreomsorgsnämnden hänvisar i sitt yttrande den 18 december 2017, § 91 till ett 
tidigare motionssvar till motionen om djur i äldreomsorgen som besvarades i 
kommunfullmäktige den 27 april 2016, § 106. I motionssvaret till motionen om djur i 
äldreomsorgen gjordes en utredning av hur verksamhet med terapihundar kan inrättas. Det 
framgår av utredningen att vård- och äldreomsorgsnämnden ställer sig positiva till att 
använda djur som metod i verksamheten, men under förutsättning att ekonomiska medel 
tillskjuts.

Vård och äldreomsorgsnämnden har besvarat en liknande motion den 18 juni 2018, § 54, 
motion angående vårdhundar inom äldreomsorgen. Även denna motion är lämnad av Agneta 
Grange Petrusson (SD), där motionsställaren förutom en utredning av verksamheten med 
terapihundar även föreslår att vård- och äldreomsorgsnämnden ska införa terapihundar i 
verksamheten på försök. När vård- och äldreomsorgsnämnden behandlade den senare 
motionen beslutade de att uppdra åt förvaltningen att utreda ärendet om terapihundar i 
samband med flerårsstrategin.

Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga. Motionen bör bifallas, eftersom en 
utredning om terapihundar i verksamheten kommer att utföras av vård- och 
äldreomsorgsnämnden.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 12 november 2018, § 200.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Agneta Grange Petrusson (SD) och Christian Wiberg (MP).
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Beslut

Kommunfullmäktiges beslut:

Motionen bifalls.

Expedieras till 
VÄN
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§ 209  2017.615 KS  

Svar på motion angående vårdhundar inom äldreomsorgen - Agneta 
Grange Petrusson (SD) 

Ärendebeskrivning
Agneta Grange Petrusson (SD) har till kommunfullmäktige den 27 september 2017, § 208 
lämnat en motion om vårdhundar inom äldreomsorgen. Kommunstyrelsens arbetsutskott har 
den 25 april 2018, § 77 remitterat motionen till vård- och äldreomsorgsnämnden.
 
Motionären föreslår att kommunfullmäktige beslutar:
·  Att kommunfullmäktige ger vård- och äldreomsorgsnämnden i uppdrag att utreda hur 
verksamheten med vårdhundar skall kunna inrättas inom den
   kommunala äldreomsorgen i Alingsås.
·  Att äldreomsorgen inför vårdhundar i sin verksamhet på försök.
 
Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 1 november 2018 lämnat följande yttrande:
 
Vård och äldreomsorgsnämnden har besvarat motionen den 18 juni 2018, § 54, där 
nämnden även beslutade att uppdra åt förvaltningen att utreda ärendet om vårdhundar i 
samband med flerårsstrategin. Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga, 
under förutsättning att eventuella kostnader hanteras inom vård- och äldreomsorgnämndens 
egen ram. Motionen bör därmed kunna anses besvarad.
Förslaget att utreda hur en verksamhet med vårdhundar ska kunna inrättas generar inga 
kostnader, utöver administrativ tid. Införandet av vårdhundar i verksamheten på försök skulle 
däremot generera kostnader.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 12 november 2018, § 201.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Agneta Grange Petrusson (SD).
 

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Motionen anses besvarad.
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§ 210  2018.118 KS  

Svar på motion om riktlinjer och handlingsplan för alkohol och droger för 
förtroendevalda politiker - Anna Hansson (MP) 

Ärendebeskrivning
Anna Hansson (MP) har till kommunfullmäktige den 28 februari 2018, § 25 lämnat en motion 
om riktlinjer och handlingsplan för alkohol och droger för förtroendevalda. 
Kommunfullmäktige beslutade att lämna motionen till kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har beslutat att remittera motionen till 
kommunledningskontoret för beredning.

I motionen yrkar Anna Hansson (MP) att:

Alingsås kommun ska ta fram riktlinjer och handlingsplan för alkohol och droger för 
förtroendevalda politiker.

För personal som är anställd av Alingsås kommun finns styrdokumentet ”Riktlinjer och 
handlingsplan för alkohol och droger”. Kommunens förtroendevalda politiker fyller också 
viktiga funktioner i kommunens organisation, som beslutsfattare och som företrädare för 
kommunens invånare i den representativa demokratin. Det är en självklarhet att även 
kommunens förtroendevalda politiker ska vara fria från påverkan av alkohol och droger under 
tjänstgöringstid. Kommunen saknar dock riktlinjer och handlingsplan för detta.

Beredning
 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 30 oktober 2018 lämnat följande yttrande:

I Alingsås kommuns ”Riktlinjer och handlingsplan för alkohol och droger” framgår att Alingsås 
kommuns inställning till alkohol och droger är entydig. Alkohol och droger av olika slag hör 
inte ihop med arbetet. Det är inte tillåtet att vara påverkad av alkohol eller droger på arbetet 
under tjänstgöringstid.

Kommunledningskontoret anser att Alingsås kommuns riktlinjer och förhållningssätt gällande 
alkohol och droger även kan tillämpas på förtroendevalda politiker. Det inte är tillåtet av vara 
påverkad av alkohol eller droger för förtroendevalda politiker vid utövandet av sitt uppdrag för 
kommunen. Dock föreslås inga behandlingsöverenskommelser tecknas med förtroendevald 
politiker vid misstanke om eller påverkan av alkohol eller droger under utövandet av det 
politiska uppdraget. Vid misstanke eller påverkan som rör förtroendavald föreslås istället att 
den ordförande för den organisationen som den förtroendevalda utför uppdrag kontaktas för 
vidare beslut.
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Kommunledningskontoret föreslår att Alingsås kommuns riktlinjer för alkohol och droger 
kompletteras med att även omfatta förtroendevalda politiker i enlighet med ovanstående 
tillämpliga delar.
 
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 12 november 2018, § 202.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Anna Hansson (MP) och Anita Brodén (L).
 
Yrkande
 
Anna Hansson (MP) och Anita Brodén (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Motionen anses besvarad.
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Anteckning
 
Anna Hansson (MP) lämnar följande protokollsanteckning:
 
Vi som är förtroendevalda fyller en viktig funktion i kommunens organisation. Vi är 
beslutsfattare. Våra beslut påverkar på olika sätt kommunens invånare, och andra aktörer 
som har kopplingar till vår verksamhet.
 
Det är viktigt att vi är nyktra när vi fattar dessa beslut. Om vi är påverkade av alkohol eller 
droger finns det en risk att vår koncentrationsförmåga och vårt omdöme brister. De flesta av 
oss ser det som en självklarhet att var och en av oss ska vara nyktra på våra arbetsplatser, 
även vi förtroendevalda, och i de flesta fall verkar detta fungera väl. Det finns dock undantag.
 
Folkhälsomyndigheten följer noga utvecklingen för både riskbruk och missbruk och arbetar 
med förebyggande åtgärder. Andelen individer med riskkonsumtion av alkohol i hela 
befolkningen var 17 procent år 2016, men varierade mellan olika grupper baserade på kön, 
ålder, utbildningsnivå och län. Alkohol finns bland de tio riskfaktorer som bidrog mest till den 
så kallade sjukdomsbördan i Sverige 2016. Statistiken för riskkonsumtion av alkohol visar 
andelen individer i Sverige vars konsumtion av alkohol medför förhöjd risk för fysiska, 
psykiska och sociala skador. 17% är en stor andel av befolkningen. I dessa 17% ingår också 
vi förtroendevalda. Det är viktigt att vi inte blundar för eventuellt risk- eller missbruk av 
alkohol, som kan påverka vår arbetsinsats som beslutsfattare och folkets representanter.
 
Det är glädjande att kommunstyrelsen nu fattat beslut om att ”Riktlinjer och handlingsplan för 
alkohol och droger” ska kompletteras så att den i lämpliga delar även omfattar oss 
förtroendevalda. Det blir nu också tydligt hur vi ska agera vid misstanke om att någon 
förtroendevald är påverkad av alkohol eller droger vid tjänstgöring.

Expedieras till 
Klk-personal
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§ 211  2018.214 KS  

Svar på motion om kunskap i ett globaliserat informationssamhälle - Ulf 
Carmesund (S) och Leif Hansson (S) 

Ärendebeskrivning
Leif Hansson (S) och Ulf Carmesund (S) har till kommunfullmäktige den 28 mars 2018, § 67 
lämnat en motion om kunskap i ett glibaliserat informationssamhälle. I motionen föreslår 
motionärerna att kommunfullmäktige ger barn- och ungdomsnämnden och 
utbildningsnämnden i uppdrag att var för sig och i samordning undersöka vilka resurser och 
vilka arbetsformer som krävs för:

Att minst 95% elever i Alingsås, grundskolan och gymnasium ska lämna sina respektive 
utbildningar med kunskaper och betyg som gör det möjligt att gå vidare i livet,

Att medelbetygen i varje utbildning stadigt ska öka,

Att Alingsås ska vara en av rikets fem bästa kommuner för skola och utbildning

Att skolan ska uppfylla sitt kompensatoriska uppdrag,

Att nämnderna uppdras att presentera sina förslag under första halvåret 2019

Kommunstyrelsens arbetsutskott har lämnat motionen för beredning till 
kommunledningskontoret, som i sin tur har remitterat den till barn- och ungdomsnämnden 
och utbildningsnämnden.

Beredning
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 30 oktober 2018 lämnat följande yttrande:
Kommunledningskontoret har som en del i beredningen tagit del av remissvar från 
utbildningsnämnden samt barn- och ungdomsnämnden.

Barn- och ungdomsnämnden behandlade ärendet vid sammanträde den 25 september 2018, 
§ 76, och föreslår att motionen ska avslås. Nämnden anser att det i nuläget inte finns 
ytterligare behov av nya uppdrag. De uppdrag som nämnden fått genom bland annat 
flerårsstrategin, nämndbeslut om att ta fram handlingsplan för ökat resultat i skolan och 
uppdrag från motionen ”En jämlik skola där alla lyckas” är tillräckliga för att arbeta vidare 
med utifrån frågeställningarna i motionen.

Utbildningsnämnden behandlade ärendet vid sammanträde den 19 september 2018, § 60 
och föreslår att motionen ska avslås. Nämnden anser, i likhet med barn- och 
ungdomsnämnden, att det inte finns något ytterligare behov av uppdrag i detta hänseende. 
De uppdrag som nämnden fått genom till exempel flerårsstrategin, nämndbeslut och uppdrag 
från motionen ”En jämlik skola där alla lyckas” är tillräckliga för att arbeta vidare med utifrån 
frågeställningarna i motionen.
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Kommunledningskontoret anser att frågorna som lyfts i motionen är viktiga. Berörda 
nämnder uppger dock att de redan i dagsläget har god kunskap om vilka resurser och 
arbetsformer som krävs för att uppnå motionens intentioner.

Kommunledningskontoret gör därmed bedömningen att motionen bör avslås.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 12 november 2018, § 203.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Ulf Carmesund (S) och Leif Hansson (S).
 
Yrkande
 
Ulf Carmesund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Motionen avslås.
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§ 212

Meddelanden

 Länsstyrelsen Västra Götalands län –Ny ledamot i kommunfullmäktige efter Emma 
Liljewall (MP), Christian Wiberg (MP)

 Länsstyrelsen Västra Götalands län –Ny ledamot i kommunfullmäktige efter Janine 
Alm Ericson (MP), Britt-Marie Kuylenstierna (MP)

 Länsstyrelsen Västra Götalands län –Ny ersättare i kommunfullmäktige efter Christian 
Wiberg (MP), Tomas Hurtig (MP)

 Länsstyrelsen Västra Götalands län –Ny ersättare i kommunfullmäktige efter Britt-
Marie Kuylenstierna (MP), Amanda Andersson (MP)

 Länsstyrelsen Västra Götalands län –Ny ersättare i kommunfullmäktige efter Joakim 
Järrebring (S), Birgit Börjesson (S)

 Samhällsbyggnadsnämnden – Utdrag ur, § 194, protokoll från den 19 november 
2018, ändring av detaljplan B 185 B för Stora Mellby, antagande

 Barn- och ungdomsnämnden – Utdrag ur, § 96, protokoll från den 27 november 2018, 
ramprogram för förskola
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